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З А П И С Н И К 
  са 65. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
  одржане  16. септембра  2005. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.10 часова. Присуствовало је 36 посланика.  
 Оправдано су одсуствовали: Абдулах Накаш,  Ружа Сопта, Нијаз Дураковић, Златко Лагумџија,  
Мухамед Алтић и Сенија Капетановић.  
 
 Из Савјета министара БиХ сједници  није присуствовао нико од министара нити замјеника 
министара.                                                                                                                                    
 Сједницу су пратили: Јелена Деспот  - ОХР и Кристијан Хаупт – ОЕБС.                                                         
 
 Предсједавајући Никола Шпирић у уводним напоменама о предлогу дневног реда рекао је да 
на Проширеном колегијуму  није било захтјева за његову допуну. Затим је рекао да је претходног 
дана посланик Милорад Живковић поднио Предлог резолуције о стратешким опредјељењима у 
систему одбране БиХ, па је предложио да се Дом, као о  претходном питању, изјасни о томе да ли ће 
предложена резолуција бити упућена на претходно разматрање у надлежној комисији, у складу са 
чланом 121. став 2. Пословника. 
 ''За'' претходно разматрање предложене резолуције у комисијској фази гласало је 29 
посланика, а један ''против''. 
 Предлагач Резолуције Милорад Живковић предложио је да Дом усвоји закључак којим ће се 
обавезати надлежна комисија да Предлог резолуције разматра прије Предлога закона о 
одбрани.  
 Предлог овог закључка усвојен је са 23 гласа ''за'', три ''против'' и једним гласом ''уздржан''. 
 
 У расправи о предлогу дневног реда учествовали су: Младен Поточник, Мирсад Ћеман и 
Љиљана Милићевић.  
 Младен Поточник предложио је да се у дневни ред уврсти Предлог закључка у вези с тзв. 
алжирском групом. 
 Мирсад Ћеман, заједно са Беризом Белкићем, као предлагач Предлога закона о допуни Закона 
о царинској политици Босне и Херцеговине, тражио је да се њихов захтјев за процедуру по члану 105. 
промијени на члан 104. Пословника. 
 Такође, Мирсад Ћеман предложио је да се у дневни ред уврсти одлучивање о његовом 
захтјеву да се по члану 104. Пословника, умјесто по члану 105. како је доставио Дому, разматра 
Предлог закона о допуни Закона о порезу на промет производа и услуга. 
 Љиљана Милићевић дискутовала је у вези с предлозима Младена Поточника и Мирсада 
Ћемана, а није имала предлоге за допуну дневног реда.   
 Са 27 гласова ''за'' и једним ''уздржан'' усвојен је Предлог Мирсада Ћемана да се Предлог 
закона о допуни Закона о царинској политици Босне и Херцеговине разматра по члану 104. 
Пословника. 
 Усвојен је и предлог М. Ћемана да се у дневни ред уврсти његов захтјев да се по члану 104. 
Пословника разматра Предлог закона о допуни Закона о порезу на промет производа и услуга. ''За'' 
овај предлог гласало је 27, ''против'' три, ''уздржана'' два посланика.  
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 Са 23 гласа ''за'', четири ''против'' и седам ''уздржано'' усвојен је предлог М. Поточника да се у 
дневни ред уврсти Предлог закључка у вези с тзв. алжирском групом.  
 Пошто је извршено гласање о свим предлозима за измјену односно допуну дневног реда, 
предсједавајући Дома Никола Шпирић констатовао је да је за 65. сједницу усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
1. Усвајање записника са 63. и 64. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Закона о усвајању Закона  о измјенама и 

допунама Закона о акцизама у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са 
чланом 105. Пословника; 

4. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Закона о усвајању Закона о измјенама и 
допунама Закона о порезу на промет производа и услуга  по хитном поступку, у складу са 
чланом 105. Пословника; 

5. Захтјев посланика Мирсада Ћемана и Бериза Белкића  за разматрање Предлога закона о 
допуни Закона о царинској политици Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу 
са чланом 104. Пословника; 

6. Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Предлога закона о допуни Закона о 
порезу на промет производа и услуга по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника;  

7. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о ревизији институција 
Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

8. Захтјев Изборне комисије БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Изборног 
закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

9. Извјештај  Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Предлогу закона о 
Матици исељеника Босне и Херцеговине; 

10. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају 
Уставно-правне комисије о Предлогу оквирног закона о високом образовању (предлагач:  
посланик Момчило Новаковић); 

11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о Извјештају 
Уставно-правне комисије о Иницијативи Клуба посланика СДП-а за оснивање 
Одбора/Комисије за усвајање текста државне химне Босне и Херцеговине; 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о тумачењу  
одредаба Пословника Представничког дома на захтјев Уставно-правне комисије; 

13. Годишња платформа о безбједносно-обавјештајној политици; 
14. Извјештај Аd hoc комисије  за избор и именовање чланова Изборне комисије БиХ  о 

процедури предлагања чланова Изборне комисије из реда српског и бошњачког народа 
(по Закључку Дома са 64. сједнице, одржане 31.08.2005); 

15. Резолуције о односу институција Босне и Херцеговине према мандату и именовању новог 
високог представника међународне заједнице (предлагачи: посланици  Златко Лагумџија и 
Јозо Крижановић); 

16. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Словеније  о међусобном 

извршавању судских одлука у кривичним стварима, 
b) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Словеније о изручењу, 
c) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Словеније о правној помоћи у 

грађанским и кривичним стварима, 
d) Уговора између Босне и Херцеговине и Србије и Црне Горе о међусобном 

извршавању судских одлука у кривичним стварима, 
e) Уговора између Босне и Херцеговине и Србије и Црне Горе о правној помоћи у 

грађанским и кривичним стварима, 
f) Уговора између Босне и Херцеговине и Исламске Републике Пакистан о 

избјегавању двоструког опорезивања и превенцији избјегавања пореских обавеза у 
погледу пореза на доходак, 

g) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о измјени 
Споразума између Савјета министара БиХ, Владе Федерације БиХ и Владе 
Републике Хрватске о правној помоћи у грађанским и кривичним стварима, 
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h) Споразума о правној сарадњи у грађанским и привредним стварима између Босне 

и Херцеговине и Републике Турске, 
i) Споразума о сарадњи у области туризма између Савјета министара БиХ и Владе 

Републике Турске и 
j) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Савезне Републике Њемачке о 

сарадњи у области културе, образовања и науке. 
17. Предлог закључка Младена Поточника у вези са тзв. алжирском групом. 

 
Ад. – 1: Усвајање записника са 63. и 64. сједнице Представничког дома 
 
 Иво Лозанчић приговорио је да у Записнику са 63. сједнице није наведено да је он оправдано 
одсуствовао са наставка сједнице због службеног пута.1* 
 Бериз Белкић рекао је да има нејасноћа на стр. 4. Записника са 63. сједнице, гдје се говори о 
закључцима Златка Лагумџије, па је затражио да се то провјери. 
 Мирсад Ћеман приговорио је да у Записнику са 64. сједнице није наведено да је и он 
учествовао у расправи о Предлогу амандмана I на Устав Босне и Херцеговине. 
 Са овим примједбама једногласно су усвојени записници са 63. и 64. сједнице 
Представничког дома.  
 
Ад. – 2:  Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Дома констатовао је да су одговоре за ову сједницу добили посланици: 
Јелина Ђурковић, Иво Лозанчић, Селим Бешлагић, Сеада Палаврић, Ружа Сопта, Азра 
Хаџиахметовић, Љиљана Милићевић, Иво Лозанчић и Адем Хускић. 
 Одговоре су коментарисали: Азра Хаџиахметовић, Љиљана Милићевић и Иво Лозанчић. 
 Јелина Ђурковић казала је да није добила одговор и да не зна ни о којем се питању ради, те да 
задржава право на коментар на наредној сједници уколико тај одговор добије. 
 Секретар Дома Бранка Тодоровић одговорила је да има евидентирано да је Јелини Ђурковић 
упућен одговор, те да ће то свакако провјерити.  
 Постављена су сљедећа нова питања: 
 
Винко Зорић:  
 «1. Када ће Савјет министара БиХ и одговорне институције власти омогућити да стварни 
корисници лож-уља купују тај енергент по приступачним цијенама, тј. без акциза и пореза на промет? 
 Исто питање сам поставио и прошле године и аргумент надлежних тијела био је да се лож-
уље користи за моторна возила. С обзиром да је контрола злоупотребе коришћења лож-уља у 
надлежности извршних власти, надам се да је овај разлог отклоњен, те да ће стварни корисници 
престати да буду кажњавани високим цијенама умјесто да буду кажњени они који чине злоупотребу. 
 2. Хоће ли и када Савјет министара БиХ финансијски помоћи учествовање боћарске 
репрезентације на свјетском првенству и наградити освајање златне и сребрне медаље на Свјетским и 
Медитеранским играма? Уколико неће бити разумијевања за овај начин представљања БиХ у свијету, 
молим да Савјет министара БиХ обавијести Боћарски савез БиХ како би знали да немају подршку 
земље коју представљају.» 
 
Сеад Авдић: 
 «Тражим да Савјет министара БиХ, путем реверса Министарства комуникација и транспорта, 
понуди Представничком дому ПСБиХ стратегију изградње Kоридора  
V ц од Будимпеште до Јадранског мора? Посебан сегмент јесте траса Kоридора V ц, о  којој је 
експертска група Министарства већ одлучила и одлуку презентовала јавности. С обзиром да су 
нејасни критеријуми оптимизације трасе и њеног јужног прикључења у Плочама, у јавности већ 
имамо захтјеве путем приватних декларација да се преиспита и од највиших органа државе БиХ 
усвоји, пошто се ради о прворазредном државном интересу с аспекта развоја, а не само техничких, 
грађевинских и економских аспеката.» 
                                                 
1 Често се одсуствовање неких посланика не најави благовремено, због чега то не буде евидентирано у 
транскрипту, а стога ни у записнику са сједнице.  
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Јозо Крижановић:  
 «Тражим од Тужилаштва БиХ да достави информацију или одговор на сљедећа питања: 

- колико је тужби поднесено за казнена дјела: прање новца, утаја новца и царинске преваре; 
- колико тужби је процесуирано, 
- колико је поврата новца и имовине пресуђено по овим основама,  
- колико је стварно враћено новца и имовине у корист буџета БиХ? 
Молим да се обухвати период од оснивања Тужитељства и Суда БиХ до данас». 

 
Мухамед Морањкић:  
 «Питам Савјет министара и министра Баришу Чолака: 
 1. Ко је у овој земљи дужан и обавезан да (поштене) грађане ове земље штити и заштити од 
бруталних и физичких напада хулигана, силеџија и криминалаца? Очито и стварно – то данас није 
оваква полиција; очито и стварно то није ово судство и тужилаштво, а ја не знам трећег, због чега и 
упућујем ово питање... 
 2. Има ли мјеста позиву (јавном) грађанима ове земље на самоорганизацију и самоодбрану – 
јер их званични органи не штите адекватно?» 
 
Мирсад Ћеман: 
 «1. Када ће дефинитивно БиХ потписати споразум/уговор између БиХ и Р. Хрватске о 
имовинско-правним односима, те које су тренутно неусаглашене ставке (успут, желим да ми се 
достави посљедњи радни текст уговора)? Тражим да ми се достави писани одговор од Министарства 
правде БиХ. 
 2. Судови свих нивоа у БиХ затрпани су предметима, а грађани све незадовољнији спорошћу 
у рјешавању спорова (одлуке не коментаришем). Путем института «додатног судије» чине се напори 
да се стање поправи. Високи судски и тужилачки савјет је, наиме, у посљедње вријеме именовао 
додатне судије у неким општинским судовима. Питања Високом судском и тужилачком савјету и 
Министарству правде БиХ: 

a) Може ли се путем института «додатног судије» још више утицати на ажурност у 
рјешавању спорова односно предмета на судовима? 

b) Да ли постојећи концепт «додатног судије» треба промијенити, нпр., уговарањем 
извршења по предмету уз одређену накнаду (колико знам, садашњи концепт не даје праве 
ефекте)? 

c) Предлог – нека се ово схвати и као иницијатива за измјену одговарајућих закона у   
Наведеном смислу. 
 

3. Када ћу добити одговор или допуну одговора на питања која сам поставио раније а односе 
се на: 

a. статусна питања грађана окупљених у Удружењу «УГОР» - бивши радници  у 
Хрватској; 

b. важење возачких дозвола грађана Босне и Херцеговине у Италији итд.?» 
 
Селим Бешлагић: 
 «Сљедеће питање упућујем Канцеларији за ветеринарство БиХ: 
 Да ли постоји иницијатива за доношење закона о заштити животиња на државном нивоу, те да 
ли је надлежно тијело приступило изради овог закона? 
 Сљедећа питања постављам Савјету министара БиХ: 
 1. Када се може очекивати да ће почети са радом одјељење за младе при Министарству 
цивилних послова БиХ, који ће му бити опис послова, те каква ће бити стратегија попуњавања одјела 
едукованим и способним кадровима? 
 2. Када ће се одржати конституирајућа сједница Комисије за координацију питања младих и 
ко је одговоран што девет мјесеци од Одлуке о формирању те комисије она још увијек није у 
функцији, док проблеми младих непрестано расту у овој земљи?» 
 
Адем Хускић: 
 «Питање Регулаторној агенцији за комуникације: 
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 Због чега ће грађани Кантона Сарајево од 01.10.2005. имати ниже цијене телефонских услуга 
у односу на грађане осталих кантона, а који користе услуге фиксне мреже БХ Телекома? Наиме, ово 
произилази из писма које је BH LINE доставио корисницима својих услуга уз рачун за август 2005.» 
 
Душанка Мајкић: 
 «Чланом 19. Буџета институција БиХ прописан је начин коришћења средстава резерве, гдје, између 
осталог, стоји да се та средства користе за грантове непрофитним организацијама и појединцима по 
посебним одлукама Савјета министара БиХ које се односе на предлог министарства, а у складу са Одлуком о 
основним критеријумима за додјелу грант подршке непрофитним организацијама и појединцима. Молим 
одоговор на сљедећа питања. 

1. Колико је средстава искориштено за ову намјену у 2004? 
2. Које су НВО и појединци добили средства, за које пројекте и у којој висини средстава? 
3. Који су основни критеријуми за додјелу грантова подршке непрофитним организацијама и 

појединцима?» 
 
 
Иво Лозанчић: 
 «Шта чини Савјет министара БиХ да у потпуности имплементира Закон о јавним набавкама 
ради смањења бројних злоупотреба приликом додјеле набавки онима који нуде услуге?» 
 

Петар Кунић рекао је да је већ четири-пет пута тражио да Колегијум ургира да му се достави 
одговор на питање које је Управи за индиректно опорезивање БиХ поставио још на 50. сједници, 12. 
јануара 2005. године. 
 Предсједавајући Шпирић одговорио је да је упућен ургентни захтјев Управи за индиректно 
опорезивање БиХ да одговори на посланичко питање, али да, нажалост, не постоје механизми којим 
би се могло наредити било коме да достави одговор. 
 Послије постављања питања Бериз Белкић подсјетио је на коментар Азре Хаџиахметовић 
који се односи на одговор на питање у вези са реформом полиције, те да они тиме покрећу 
иницијативу да се на наредној сједници Дома уврсти тачка која се тиче  резултата у реформи 
полиције. 
 Азра Хаџиахметовић, уз остало, рекла је да се десила крупна ствар у БиХ и да ће  сигурно 
услиједити посљедице, те да би било добро да се и у Парламентарној скупштини БиХ то питање 
расправи, у комуникацији са Савјетом министара БиХ и Канцеларијом високог представника. 
 Предсједавајући Шпирић рекао је да о иницијативи треба да одлучи Колегијум у складу са 
Пословником и да ће у том смислу имати активан однос. 
 
 
Ад. – 3: Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Закона о усвајању Закона  о  
              измјенама и допунама Закона о акцизама у Босни и Херцеговини по хитном  
              поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 О овој тачки није било расправе. 
 ''За'' захтјев гласала су 24, ''против'' шест посланика – из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске два. 
 Пошто није било ентитетске већине, спроведено је одмах усаглашавање у Колегијуму као 
комисији. 
 Предсједавајући је обавијестио да је постигнута сагласност о захтјеву за хитни поступак, па је 
онда на гласање дао Предлог закона. 
 Закон о усвајању Закона о измјенама и допунама Закона о акцизама БиХ усвојен је са 28 
гласова ''за'', два ''против'' и два ''уздржана'' – из Федерације БиХ  ''за'' су гласала 23, из Републике 
Српске пет посланика.  
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Ад. – 4: Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање  Закона о усвајању Закона о  
             измјенама и допунама Закона о порезу на промет производа и услуга  по хитном  
             поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
 
 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, ни овај захтјев  није добио ентитетску већину из Републике Српске. ''За'' 
захтјев је гласало 25 (ФБиХ 23, РС два), шест посланика гласало је ''против'', један ''уздржан''. 
 Послије усаглашавања у Комисији Колегијума предсједавајући је обавијестио да је 
постигнута  сагласност. 
 За ријеч се јавио Момчило Новаковић. Објаснио је разлог што су гласали ''против''. Уз 
остало, рекао је да о претходна два закона нема став Управног одбора Управе за индиректно 
опорезивање БиХ и да он из тог разлога није за ове законе нити за начин њиховог доношења. 
 Никола Шпирић одговорио је да се ради о законима које је прогласио високи представник и 
да се они усвајају у идентичном тексту, без обзира на њихов садржај. Да би се ишта мијењало у овим 
законима, они се морају прво усвојити у Парламентарној скупштини,  рекао је Никола Шпирић, и 
нагласио да из тог разлога даје сагласност приликом усаглашавања у Колегијуму. 
 Послије ових дискусија обављено је гласање о Предлогу закона. 
 ''За'' је гласало 26, ''против'' четири, ''уздржана'' три посланика. По ентитетима, из Федерације 
БиХ ''за'' су гласала 23, из Републике Српске три посланика. 
 Послије усаглашавања у Комисији Колегијума предсједавајући је обавијестио да је 
постигнута сагласност и да је тиме усвојен Закон о усвајању Закона о измјенама и допунама Закона о 
порезу на промет производа и услуга. 
 
Ад. – 5 – 8. 
 

Без расправе, Дом је усвојио: 
- Захтјев посланика Мирсада Ћемана и Бериза Белкића  за разматрање Предлога  

закона о допуни Закона о царинској политици Босне и Херцеговине по хитном поступку,  
у складу са чланом 104. Пословника (''за'' гласало 29, ''против'' један посланик); 

- Захтјев посланика Мирсада Ћемана за разматрање Предлога закона о допуни Закона о 
порезу на промет производа и услуга по хитном поступку, у складу са чланом 104. 
Пословника (једногласно – 32 посланика); 

- Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о ревизији институција 
Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника (28 
гласова ''за'', један ''против'', један ''уздржан'') и 

- Захтјев Изборне комисије БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Изборног 
закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника 
(једногласно – 31 посланик). 

 
Ад. – 9: Извјештај  Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о 
               Предлогу закона о Матици исељеника Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући је подсјетио на Извјештај Комисије Колегијума и констатовао да није 
постигнута сагласност. Затим је Предлог закона дао на гласање у другом кругу. 
 У другом кругу гласања, из Републике Српске ''против'' је гласало 11, из Федерације БиХ три 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен Предлог закона о Матици исељеника Босне и 
Херцеговине у првом читању. 
 
Ад. - 10: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о 
                Извјештају Уставно-правне комисије о Предлогу оквирног закона о високом 
                образовању (предлагач: посланик Момчило Новаковић) 
 
 Предсједавајући је констатовао да у Колегијуму као комисији није постигнута сагласност о 
Извјештају Уставно-правне комисије, па је Извјештај дао на гласање у другом кругу.  
 Из Републике Српске ''против'' је гласало 11, из Федерације БиХ два посланика. 
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 Предсједавајући Шпирић констатовао је да није усвојен Извјештај Уставно-правне комисије 
о Предлогу оквирног закона о високом образовању и да Дом од надлежне комисије тражи да сачини 
нови извјештај, у складу са Пословником. 
 
 
Ад. – 11: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о 
                Извјештају Уставно-правне комисије о Иницијативи Клуба посланика СДП-а 
                за оснивање Одбора/Комисије за усвајање текста државне химне Босне и 
                Херцеговине 
 
 Предсједавајући је обавијестио Дом да је у Колегијуму као комисији постигнута сагласност о 
Иницијативи Клуба посланика СДП-а за оснивање Одбора/Комисије за усвајање текста Државне 
химне Босне и Херцеговине, па је тиме Иницијатива усвојена. 
 
 Јозо Крижановић захвалио се на подршци Иницијативи, па је предложио да Дом усвоји 
закључак којим ће се задужити Колегијум Дома да до наредне сједнице предложи састав 
Комисије/Одбора за спровођење процедуре за избор текста државне химне и рок за спровођење 
процедуре, као и да се обавеже Савјет министара БиХ да у истом року одреди једног или три члана у 
ову комисију/одбор и пружи сву неопходну помоћ у спровођењу процедуре избора текста државне 
химне.  

Предсједавајући Шпирић одговорио је да се остави мало времена Колегијуму да одреди начин 
реализације Иницијативе, да се опредијели каква комисија, колико чланова, који људи итд. 
 Јозо Крижановић нагласио је да би било добро, пошто је Иницијатива прихваћена, да се одмах 
одреди и рок за њену реализацију. 
 Пословничку интервенцију изнио је Момчило Новаковић, рекавши да је на дневном реду 
Извјештај о усаглашавању и да не долази у обзир расправа ни о каквим закључцима мимо дневног 
реда. 
 Предсједавајући Шпирић закључио је расправу констатујући да је прихваћена Иницијатива за 
израду текста химне Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 12: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о 
                тумачењу  одредаба  Пословника  Представничког  дома  на  захтјев  
                Уставно-правне комисије 
 
 Предсједавајући је подсјетио да није постигнута сагласност о Предлогу тумачења одредаба 
Пословника Представничког дома на захтјев Уставно-правне комисије, па је Предлог тумачења дао 
на гласање у другом кругу.  
 ''Против'' је гласало 11 посланика из Републике Српске и четири из Федерације БиХ. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен Предлог тумачења.  
 
Ад. – 13: Годишња платформа о безбједносно-обавјештајној политици 
 
 Поводом Платформе дискутовао је Јозо Крижановић. 
 Са 27 гласова'' за'', три ''против'' и једним гласом ''уздржан'' (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске седам), усвојена је Годишња плалтформа о безбједносно-обавјештајној политици. 
 
Ад. – 14: Извјештај Аd hoc комисије за избор и именовање чланова Изборне комисије 
                БиХ о процедури предлагања чланова Изборне комисије из реда српског и 
                бошњачког народа  
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома подсјетио је на закључак којим је задужена Аd 
hoc комисија да Дому поднесе извјештај. Упознао је посланике да сједници присуствује Бранка Инић, 
која се, као кандидат на конкурсу, жалила на спроведени поступак за избор кандидата за чланове 
Изборне комисије БиХ.  
 Поводом извјештаја, у расправи су учествовали: Бериз Белкић, Никола Шпирић, Винко Зорић, 
Тихомир Глигорић, Сеад Авдић, Момчило Новаковић, Петар Кунић, Шефик Џаферовић, Хазим 
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Фелић, Марија Перкановић, Селим Бешлагић, Мухамед Морањкић, Јозо Крижановић и Сеада 
Палаврић. 
 Послије расправе Дом је усвојио 
 

З А К Љ У Ч А К 
 Задужује се Аd hoc комисија да, на oснову постојећег Извјештаја и расправе која је на 
Дому о Извјештају вођена, као и на основу нових аргумената из представке, Дому поднесе 
комплетан извјештај о првом и другом конкрусу за чланове Изборне комисије БиХ. 
 
Ад. – 15: Резолуције о односу институција Босне и Херцеговине према мандату и 
                именовању новог високог представника међународне заједнице  
                (предлагачи: посланици  Златко Лагумџија и Јозо Крижановић) 
 
 Послије уводних напомена које је изнио предсједавајући Шпирић, Мартин Рагуж говорио је у 
име надлежне Комисије за спољне послове.  
 У расправи су учествовали: Јозо Крижановић, Петар Кунић, Момчило Новаковић и Милорад 
Живковић. 
 Послије расправе, предсједавајући је Предлог резолуције дао на гласање. 
 ''За'' је гласало 10, ''против'' 20, ''уздржана'' два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен Предлог резолуције о односу институција БиХ 
према мандату и именовању новог високог представника међународне заједнице. 
 
Ад. – 16: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Словеније  о међусобном 
извршавању судских одлука у кривичним стварима, 

b) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Словеније о изручењу, 
c) Уговора између Босне и Херцеговине и Републике Словеније о правној помоћи у 

грађанским и кривичним стварима, 
d) Уговора између Босне и Херцеговине и Србије и Црне Горе о међусобном 

извршавању судских одлука у кривичним стварима, 
e) Уговора између Босне и Херцеговине и Србије и Црне Горе о правној помоћи у 

грађанским и кривичним стварима, 
f) Уговора између Босне и Херцеговине и Исламске Републике Пакистан о 
       избјегавању двоструког опорезивања и превенцији избјегавања пореских 
       обавеза у погледу пореза на доходак, 
g) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о измјени 

Споразума између Савјета министара БиХ, Владе Федерације БиХ и Владе 
Републике Хрватске о правној помоћи у грађанским и кривичним стварима, 

h) Споразума о правној сарадњи у грађанским и привредним стварима између Босне 
и Херцеговине и Републике Турске, 

i) Споразума о сарадњи у области туризма између Савјета министара БиХ и Владе 
Републике Турске и 

j) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Савезне Републике Њемачке о 
сарадњи у области културе, образовања и науке. 

 
Пошто није било расправе, Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију уговора из 

споразума из ове тачке.  
 
Ад. – 18: Предлог закључка Младена Поточника у вези са тзв. алжирском групом 
 
 У расправи поводом Предлога закључка учествовали су: Елмир Јахић, Момчило Новаковић, 
Селим Бешлагић, Љиљана Милићевић и Тихомир Глигорић. 
 Због примједаба изнесених у расправи, Младен Поточник одустао је од образложења уз 
предлог закључка и предложио да Дом усвоји закључак. 
 Са 21 гласом ''за'' (Федерација БиХ 16, Република Српска пет), пет ''против'' и шест 
''уздржано'' усвојен је сљедећи 
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З А К Љ У Ч А К 

 Обавезује се Савјет министара Босне и Херцеговине да у најкраћем року ступи у 
контакт са Владом САД и разријеши проблем тзв. «алжирске групе». 
 
 Овим је реализован дневни ред 65. сједнице Представничког дома. 
 Предсједавајући Шпирић подсјетио је да ће наредна сједница бити одржана 28. септембра, да 
се очекује да данас у парламентарну процедуру стигну предлози закона из одбране и да ће бити на 
дневном реду наредне сједнице.  Замолио је посланике да планирају своје вријеме. 
 На крају, предсједавајући је предложио да Дом одреди трочлану делегацију која ће посјетити 
др Абдулаха Накаша, који је већ дуже вријеме одсутан због болести. 
 У делегацију су предложени: Милорад Живковић, Сеада Палаврић и Влатка Комшић. 
Предлог је прихваћен. 
 Овим је, у 15.00 часова, завршена 65. сједница Представничког дома.  
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 65. сједнице.   
 
 
              СЕКРЕТАР                                                          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                                  ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                        др Никола Шпирић 
  


